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EgyszerŰ MÚLT Folyamatos MÚLT 
Kijelentő módban az ige második (múlt idejű) alakját 

használjuk, kérdésben és tagadásban pedig did ill. did 

not/didn’t + az ige 1. alakja. A múlt idejű alakot az –ed 

raggal képezzük, de sok a kivétel (Lásd Verbs!) 

1. Olyan esetben használjuk leggyakrabban, amikor

“befejezett”, komplett egészként tekintett cselekvésről, 

történésről van szó.  

I watched2 TV yesterday. = Tegnap tévét néztem. 

He lived2 in London in 1990. = Londonban élt 1990-

ben . 

I played2 the guitar yesterday. = Tegnap gitároztam. 

I got2 up late on Monday. = Hétfőn későn keltem. 

I did2 my homework at 5. = 5-kor megcsináltam a 

leckémet. 

We went2 shopping last week. = Múlt héten vásárolni 

mentünk. 

Kérdésben a “did” segédige megy előre. (Ilyenkor a  

főige jelen idejű (első) alakját használjuk.) 

Did you watch TV yesterday? = Néztél tegnap tévét? 

Did you get up late today? = Ma későn keltél? 

Did you go to school last week? = Múlt héten mentél 

iskolába? 

A kérdőszó a “did” elé megy. 

What did you buy? = Mit vásároltál? 

Where did Joe go? = Hova ment Joe? 

When did you get up today? = Mikor kelél fel ma? 

Did Attila play the guitar? = Attila gitározott? 

Did your friend get up late? = A barátod későn kelt? 

Did Bodri bury the bone? = Bodri elásta a csontot? 

Tagadásnál a „did” mögé tesszük a „not” szót. Ezeket 

össze is lehet vonni. Itt is az ige jelen idejű alakja kell! 

I did not like the film. = Nem tetszett a film. 

I didn’t like the film. = Nem tetszett a film. 

Joe did not have breakfast. = Joe nem reggelizett. 

Joe didn’t have breakfast. = Joe nem reggelizett. 

I did not get up late. = Nem keltem későn. 

I didn’t get up late. = Nem keltem későn. 

I did not watch TV. = Nem néztem tévét. 

I didn’t watch TV. = Nem néztem tévét. 

Al did not work yesterday. = Al tegnap nem dolgozott. 

Al didn’t work yesterday. = Al tegnap nem dolgozott. 

2. Nagyon hosszú ideig fennálló dolgoknál a múltban.

Yoshi lived on Okinawa for 90 years. = Yoshi 

Okinawán élt 90 évig.  

The castle stood on the hill for 900 years. = A vár 900 

évig állt a dombon.  

A formája: kell az ige elé a létige megfelelő múlt idejű 

alakja (was vagy were), az igére pedig egy -ing rag. 

1. A folyamatos múltat leggyakrabban olyankor

használjuk, amikor a múltban egy adott pillanatban 

„éppen” történt valami (korábban kezdődött és 

későbben végződött). 

I was writing a letter when Joe arrived. = Épp egy 

levelet írtam, amikor Joe megérkezett. 

I was getting up when the doorbell rang. = Éppen 

keltem fel amikor csöngettek. 

Sue was watching TV at 6. = Sue hatkor éppen tévét 

nézett.  

We were going to school when it started to rain. = 

Éppen az iskolába mentünk, amikor elerdt az eső. 

Sunday at eleven he was having a bath. = Vasárnap 

11 órakor éppen fürdött. 

2. Olyankor is használjuk, amikor csak átmenetileg (de

azért hosszabb ideig) történt valami, tudtuk, hogy vége 

lesz, és gondoltunk is erre. Ilyenkor gyakran előfordul, 

hogy az adott pillanatban “éppen” nem is történt a 

dolog.  

I was writing a book when I was offered a good job. = 

(Éppen) egy könyvet írtam, amikor egy jó állást 

ajánlottak. (Valószínűleg abban a pillanatban éppen 

nem írtam, amikor szóltak, hogy van egy jó állás.) 

Kérdésnél a segédige (was, were) előremegy. 

Were you watching TV when I phoned? = (Éppen) 

tévét néztél amikor telefonáltam? 

A kérdőszó a segédige elé megy. 

Who was watching TV? = Ki nézett (épp) tévét? 

What was she watching? = Mit nézett ő (éppen)? 

Where was Ken going? = Hova ment Kenőcs (éppen)? 

Tagadásnál a “not” jön a segédige után, amivel össze 

is vonható.  

I was not playing the trumpet. = (Éppen) nem 

trombitáltam. 

She was not watching TV. = Nem nézett tévét (éppen). 

She wasn’t watching TV. = Nem nézett tévét (éppen). 

They were not going to school. = Nem mentek az 

iskolába (éppen). 

They weren’t going to school. = Nem mentek az 

iskolába (éppen). 

3. Olyankor is használjuk (bár ez ritkább eset), amikor

a cselekvés “kitölti az időtartamot”, függetlenül attól, 

hogy a végére befejeződik-e vagy sem. 

What were you doing between 4 and 6 pm. yesterday? 

= Mit csináltál tegnap délután 4 és 6 között (mivel 

töltötted ki a két órát – pl. alibi kéne). 


